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摘 要

本研究目的在於探討社子島棒球聯盟棒球選手的參與動機與棒球場滿意度，共計發放300份問卷，回收問卷300份，有效問

卷為246份，有效問卷率82%。根據問卷所得之資料，分別進行描述性統計、獨立樣本t檢定、單因子變異數、皮爾森積差

相關等統計方法進行資料分析，研究結果如下：(一)社子島棒球聯盟棒球選手以未婚者居多、年齡以26歲~35歲佔多數、個

人月收入以30001~45000為主、最高學歷以大學為居多、工作為服務業的人佔多數、多數選手不是社子島當地居民。(二)社

子島棒球聯盟棒球選手在參與動機上以成就需求與社會需求為最高，其次為健康需求，最低為知性需求。(三)社子島棒球

聯盟棒球選手對棒球場滿意度程呈現普通，顯示社子島棒球場有極大的改進空間，其中對場地洗手間的清潔衛生程度最不

滿意；對於棒球場整體形象與軟體設施的滿意度皆為普通，但在棒球場硬體設施使用空間與競賽空間，則介於不滿意與普

通之間。(四)社子島棒球聯盟棒球選手參與動機與棒球場滿意度有顯著正相關，顯示參與動機越高則棒球場滿意度越高。

The purpose of this study is to examine the participating-motivation of baseball players participating in the Shetzu Island Baseball

League and their satisfaction with the baseball field. Three hundred copies of the questionnaire were handed out, and 246 valid ones

were retrieved, yielding a valid retrieval rate of 82%. The questionnaires under-went descriptive statistics, independent t-test,

One-way ANOVA, and Pearson Correla-tion, and the findings are as follows: 1. Most of the baseball players of the Shetzu Island

Baseball League were unmar-ried, between the age of 26 and 35, with a monthly income of 30001~45000, college educated,

working in the service sector, and living outside Shetzu Island. 2. In terms of participating-motivation, the Shetzu Island Baseball

League players showed more needs for achievement and socializing, followed by health, and showed the least need for knowledge. 3.

The Shetzu Island Baseball League players were only moderately satisfied with the baseball field, indicating there is much room for

improvement. The respondents were least satisfied with the sanitation of the bathrooms, and were moderately satisfied with the

overall image and software of the facility. The respondents were either unsatis-fied or moderately satisfied with the hardware of the

facility. 4. There is a significantly positive correlation between the participating-motivation of the Shetzu Island Baseball League

players and their satisfaction with the baseball field, indicating the stronger the participating-motivation, the more satisfied they are
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